
Hei 
 
Kiitos mahdollisuudesta toimittaa arvio varautumisvelvollisuutta koskevan ehdotuksen vaikutuksista. 
 
OEV-viraston osalta todetaan, että vaikutuksia on tässä vaiheessa ja tällä aikataululla haasteellista arvioida. 
Varautuminen on ollut jokaisen viranomaisen velvoite tähänkin asti eikä muutoksesta välttämättä aiheudu 
poikkeavia lisäkustannuksia. Toisaalta esimerkiksi varautumiseen liittyvien harjoitusten järjestäminen vaatisi 
varsin paljon panostusta OEV-viranomaisten henkilöstöltä. 
 
On syytä huomioida, että OEV-viranomaiset ovat pieniä (2 - 60 henkilöä), mutta heitä koskevat samat 
velvoitteet kuin suuria virastoja. Pienten viranomaisten henkilöresurssiin uusilla hallinnollisilla velvoitteilla 
on suhteellisesti suurin vaikutus. OEV-viraston hallintopalveluyksikkö pyrkii tukemaan viranomaisia myös 
varautumisasioissa, mutta kovin merkittävään tukeen yksikönkään resurssi ei riitä. 
 
On huomioitava myös, että eri lainsäädäntöhankkeiden kokonaisvaikutuksen arviointi hallinnolliseen 
taakkaan jää puutteelliseksi, jos vaikutuksia tarkastellaan aina yksi laki kerrallaan. Viranomaisten on otettava 
haltuun ja toteutettava myös esimerkiksi kyberturvallisuuslaista seuraavat uudet velvoitteet, minkä lisäksi 
pitää tehostaa avointa hallintoa, tiedolla johtamista, yhdenvertaisuusvaikutusten huomioimista jne. Etenkin 
pienten viranomaisten on vaikeaa tehostaa toimintaansa samaan aikaan, kun jatkuvasti tulee uusia 
velvoitteita. Ja jos uusia velvoitteita tarkastellaan yksitellen, voi kunkin osalta erikseen arvioituna 
lopputulemana olla, ettei lisähenkilöresurssia tarvita, mutta kun uusia velvoitteita arvioidaan 
kokonaisuutena, onkin vaikutus työmäärään jo merkittävä ja voidaan joutua tekemään priorisointeja, ellei 
lisäresurssia saada. 
 
Ystävällisin terveisin, 
 
Juha Sepponen, johtaja 
OEV-viraston hallintopalveluyksikkö 
 


